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Abstract (en)
The plasma spray gun contains an indirect plasmatron for generating a long arc, having a plasma channel (4) between the cathode arrangement (1,
20) and the anode ring (3). The cathode arrangement has a central insulation body (21) which projects into the cavity (22) of an inlet nozzle (5) of
the plasma channel (4). The plasma gas is introduced into the inlet nozzle (5) through an annular channel (23) between the insulation body (21) and
the nozzle wall. A plurality of rod-shaped cathodes (1) which are embedded in the insulation body (21) run parallel to one another and are arranged
distributed in the circle around a central axis (2) whose active ends (63) project out of the insulation body (21) into the nozzle cavity. The spray
material (SM) is supplied to the cathode-side end of the plasma channel (4) through a tube (24) which extends along the central axis (2) through
the insulation body (21) and opens into the nozzle cavity, the cathode ends (20) projecting beyond the mouth (25) of the tube. By means of a high
energy concentration in the nozzle cavity, energy is supplied to the spray material in this region and through the long arc along the entire plasma
channel, so that the spray material emerges from the gun in the fused state with high acceleration. The anode ring has no nozzle function and can
therefore be wide enough for the spray material not to impinge on it. <IMAGE>

Abstract (de)
Das Plasmaspritzgerät enthält ein indirektes Plasmatron zur Erzeugung eines Langlichtbogens, mit einem Plasmakanal (4) zwischen der
Kathodenanordnung (1, 20) und dem Anodenring (3). Die Kathodenanordnung weist einen zentralen Isolationskörper (21) auf, welcher in den
Hohlraum (22) einer Einlaufdüse (5) des Plasmakanals (4) ragt. Durch einen Ringkanal (23) zwischen Isolationskörper (21) und Düsenwandung
wird das Plasmagas in die Einlaufdüse (5) eingeleitet. Mehrere stabförmige, in den Isolationskörper (21) eingebettete Kathoden (1) verlaufen parallel
zueinander und sind im Kreis um eine zentrale Achse (2) verteilt angeordnet, deren aktive Enden (63) aus dem Isolationskörper (21) hervor in den
Düsenhohlraum ragen. Die Zufuhr des Spritzmaterials (SM) erfolgt am kathodenseitigen Ende des Plasmakanals (4) durch ein Rohr (24), welches
sich längs der zentralen Achse (2) durch den Isolationskörper (21) erstreckt und in den Düsenhohlraum mündet, wobei die Kathodenenden (20)
über die Rohrmündung (25) hinausragen. Durch eine hohe Energiekonzentration im Düsenhohlraum wird dem Spritzmaterial in diesem Bereich und
durch den Langlichtbogen längs des ganzen Plasmakanals Energie zugeführt, so dass das Spritzmaterial in geschmolzenem Zustand mit hoher
Beschleunigung aus dem Gerät austritt. Der Anodenring hat keine Düsenfunktion und kann deshalb weit genug sein, um vom Spritzmaterial nicht
getroffen zu werden. <IMAGE>
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